
Verwerking opmerkingen in de Beleidskoers

Na de bespreking van de concept-Beleidskoers fysieke leefomgeving in uw 
commissievergadering van 11 mei 2020, bieden wij u hierbij het definitieve 
voorstel aan ter vaststelling. In dit memo gaan we in op een aantal specifieke 
onderwerpen die tijdens de behandeling van 11 mei aan de orde zijn geweest. 
Daarnaast wordt ingegaan op het vervolg en de planning.

Stad van Sport
In de bespreking van 11 mei bleek er ruim draagvlak te zijn voor het (top)sportprofiel als 
kernkwaliteit van Heerenveen en ambitie voor de toekomst. Aangegeven is dat de 
wisselwerking tussen topsport en breedtesport meerwaarde heeft voor Heerenveen. Dit is 
ook het uitgangspunt van de vastgestelde Sport- en Beweegvisie 2017-2025. We hebben 
dit in de tekst meer nadrukkelijk tot uiting gebracht. Daarnaast is verwerkt dat over 
bovenregionale voorzieningen ook bovenregionaal afstemming moet worden gezocht.

Uitgangspunten gezondheid
Met de Beleidskoers doet u uitspraken over het belang van gezondheid in ons beleid voor 
de fysieke leefomgeving. Bij het voorbereiden van het document hebben we gebruik 
gemaakt van de Bouwsteen Gezondheid die is ontwikkeld in het kader van De Friese 
Aanpak. Voor een goed beeld van de breedte van gezondheid onder de Omgevingswet 
kunt u deze nog een keer goed door te nemen (u vindt een link naar het stuk hier: 
https://omgevingslab.frl/resultaten-labs/omgevingslab-gezondheid).

Een aantal fracties heeft aangegeven ook meer ambitie te willen zien voor bescherming 
van de gezondheid via milieunormen of emissie-eisen. In de Beleidskoers is in ieder geval 
opgenomen dat we deze normstelling gebiedsgericht willen uitwerken; afhankelijk van 
het gebiedstype willen we hier dus verschillend mee omgaan. Deze keuze kan verder 
vorm krijgen bij het vaststellen van het Omgevingsplan, waar deze normen uiteindelijk in 
worden vastgelegd. Wij stellen dan ook voor om dit onderwerp nader te bespreken in het 
kader van het Omgevingsplan.

Een aantal fracties heeft aandacht gevraagd voor de relatie tussen gezondheid en 
armoede. Het college onderschrijft dit belang, maar vindt de Beleidskoers fysieke 
leefomgeving niet de juiste plaats om hierop te sturen. Dit gebeurt ook vooral via de 
inzet vanuit het sociaal domein. De inzet van onze buurtsportcoaches doen wij vooral in 
wijken waar armoede een rol speelt. Daarnaast is er de ondersteuning vanuit 
Jeugdsportfonds Friesland. 

Bedrijventerreinen
Vanuit het merendeel van de commissieleden werd steun uitgesproken voor het 
uitwerken van profielen voor de bedrijventerreinen. Deze kunnen bijdragen aan de 
kwaliteit en toekomstbestendigheid.
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Woningmarkt
De meeste fracties ondersteunen het accent dat wordt gelegd op inbreiding. Daarbij is 
gevraagd om meer te kijken naar initiatieven van inwoners zelf, bijvoorbeeld in de vorm 
van collectief particulier opdrachtgeverschap. Dit heeft geleid tot een aanpassing van de 
tekst.

Voorzieningen
De toegankelijkheid van voorzieningen blijft een belangrijk onderwerp. Daarbij willen de 
commissieleden ruimte voor maatwerk. Men voelt weinig voor het (gedwongen) clusteren 
van voorziening. Het devies is: “blijf hierover in gesprek met de dorpen en vertrouw op 
het gezonde verstand.” Met deze inbreng is de tekst in de Beleidskoers gewijzigd. 

Landschap, kwaliteitsimpuls en energietransitie
De meeste commissieleden kunnen zich vinden in het uitwerken van een kwaliteitsprestatie 
bij grotere ontwikkelingen in het buitengebied. Sommigen zien de kans om een bijdrage 
te leveren aan de realisatie van het natuurnetwerk, bijvoorbeeld in de vorm van een “green 
return on investment” (GROI). Wat betreft de energietransitie stellen wij voor om eerst de 
uitkomsten van de RES af te wachten, alvorens het beleid in de Omgevingsvisie aan te 
passen. 

Nieuwe invoeringsdatum Omgevingswet bekend
Op 18 mei is bekend geworden dat de Minister zich richt op de invoering van de 
Omgevingswet voor PM. Dit geeft ons meer tijd om een aantal zaken zorgvuldig voor te 
bereiden, zoals de inrichting van de klantreizen en de voorbereiding van het 
Omgevingsplan. Zoals gezegd heeft het onze voorkeur om de gecommuniceerde planning 
voor de Omgevingsvisie te blijven volgen (vaststelling in Q1 van 2021). Dit om te 
voorkomen dat we in onze andere projecten in kader van de Omgevingswet vertraging 
oplopen. Wij zullen binnenkort een geactualiseerde planning over alle 
Omgevingswetprojecten met u communiceren.

Vervolgstappen en betrokkenheid van uw raad
Na besluitvorming in de raad wordt de Beleidskoers verder uitgewerkt tot een 
Omgevingsvisie (beleid op hoofdlijnen). De ontwerp-Omgevingsvisie wordt u na de zomer 
aangeboden, zodat u deze kunt vrijgeven voor inspraak. Het voorstel is om de 
Omgevingsvisie gebiedsgericht en digitaal uit te werken, zodat deze optimaal 
toegankelijk is voor inwoners, bedrijven en medewerkers. Na het vaststellen van de 
Omgevingsvisie volgen het Omgevingsplan (regels) en diverse programma’s (beleid 
gericht op een bepaald thema of gebied). 

Over een aantal zaken moet raad een besluit nemen voor de invoering van de 
Omgevingswet. Zoals toegezegd zullen wij u in het vierde kwartaal van dit jaar 
voorstellen voorleggen met betrekking tot het participatiebeleid. Ook doen we hierbij 
voorstellen over de betrokkenheid van de gemeenteraad bij afwijkingen van het 
omgevingsplan (concrete projecten) en de voorbereiding van programma’s (uitwerking 
van beleid).



Betrokkenheid van inwoners en belanghebbenden
U heeft aan het eind van de Commissiebehandeling ook aandacht gevraagd voor de 
communicatie met inwoners. Wij hebben hiervoor de volgende acties gepland:
- Na het vaststellen van de Beleidskoers fysieke leefomgeving zullen wij betrokken 

inwoners en organisaties infomeren met een nieuwsbrief;
- De Ontwerp-omgevingsvisie wordt na behandeling in uw raad 6 weken ter inzage 

gelegd. Inwoners en belanghebbenden hebben op dat moment de mogelijkheid om 
hun zienswijze te geven over de ontwerp-Omgevingsvisie. We onderzoeken nog hoe 
we de inzagelegging precies vorm geven. Dit hangt ook af van de mogelijkheden die 
regels omtrent het coronavirus ons straks bieden;

- Na vaststelling van de Omgevingsvisie willen we inwoners ook betrekken bij actualisatie 
van de Omgevingsvisie en de uitwerking van programma’s. Voorstellen hiervoor nemen 
we op in het participatiebeleid.

Enquête Omgevingsvisie
In de afgelopen weken is er een enquête uitgevoerd met betrekking tot de Omgevingsvisie. 
Ook zijn er een aantal gastlessen gegeven op het Bornegocollege. Deze acties is 
afgesproken met uw stuurgroep, met als doel om inwoners te bereiken die niet aanwezig 
waren bij Omgevingsdialogen 2019. De enquête geeft geen hele nieuwe inzichten over de 
mening van onze inwoners. De resultaten worden gelezen als een aanvullingen en verdere 
kleuring van de opbrengsten van de Omgevingsdialogen. 

Wij zullen de uitkomsten van de enquête betrekken bij de uitwerking van het 
gebiedsgerichte deel van de Omgevingsvisie. De resultaten bieden we u hierbij aan, zodat 
u deze in juni kunt betrekken bij de verdere beraadslagingen over de Beleidskoers fysieke 
leefomgeving en in het najaar over de ontwerp-Omgevingsvisie.


